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توضیح وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره تغییر رویه واردات خودروهای خارجی: 

 دکان های دوبی را بستیم!
   2 شرکت خودروساز خارجی برای فروش مستقیم خودرو به ایران اعلام آمادگی کردند و شرایط اعتباری ایران را پذیرفتند 
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شهروند| »باز ش��دن مرز واردات در دولت گذشته 
موجب حضور بی قاعده خودروهای وارداتی به کشور 
ش��ده بود و در این بازار نابسامان، خودروهای وارداتی 
برای بسیاری از ش��رکت های بی نام و نشان سودهای 
بس��یاری ایجاد کرد. نمونه آن هم، برداشتن قطعات 
اص��ل خودروهای واردات��ی و نصب ک��ردن قطعات 
تقلبی بود. همین موضوع موجب ش��ده بود گاهی در 
این بازار با خودروهایی مواجه ش��ویم به عنوان مثال 
ترمز نداش��تند!« این جملات بخشی از صحبت های 
وزیر صنعت، معدن و تجارت است که دیروز در جمع 
خبرنگاران بیان ش��د. محمدرضا نعمت زاده در پاسخ 
به پرس��ش رس��انه ها درباره دلیل تغییر رویه واردات 
خودرو و این ک��ه آیا این رویه با انحصار همراه نش��ده 
اس��ت، توضیحاتی داد که خواندنی اس��ت. او با اشاره 
به اجرای طرح س��اماندهی واردات خ��ودرو در دولت 
یازدهم ابتدا با این جمله آغ��از کرد که »انحصار چیز 
خوبی نیس��ت«. او با تأکید بر این دیدگاه که مخالف 
انحصار اس��ت مگر این که قانون بر آن صحه گذاشته 
باشد، ادامه داد: در بحث واردات خودرو وزارت صنعت 
مجبور است به بخش هایی مجوز بدهد که نمایندگی 
دارند و صلاحیت آنها تأیید شده است. او با اشاره به اثر 
س��وءتحریم ها در ماجرای تخلف های واردات خودرو 
گفت: طرح س��اماندهی خودروه��ای وارداتی، دکان 
اقدامات س��ودجویانه در بازار خودرو را بس��ته است 
که این دکان ها در دوبی باز ش��ده بود و قطعات اصلی 
خودرو ها را عوض می کردند، همین موضوع باعث شده 
بود در داخل ایران مردم بدون اطلاع از وضع خودرو ها 
دچار زیان شوند. وزیر صنعت با اشاره به این که قصد از 
محدودسازی شرکت ها به داشتن مجوز این بوده است 
که نظم به بازار برگردد، گفت: نمی توانستیم قانون را 
متوقف کنیم و برای همین آمدی��م و به 30 و چندی 
شرکت مورد تأیید مجوز دادیم تا خودروها را از شرکت 
تولید کننده اصلی یا با تأیید آنها وارد کنند. نعمت زاده 
در ادامه خبر داد: راه سوءاس��تفاده بسته شد و همین 
موضوع دلیلی شد تا دوشرکت خودروساز اصلی در پی 
این قانونمندی اعلام کنند که حاضر هستند به ایران 
مستقیم خودرو بفروشند؛ حال آن که پیش از این، این 
احساس نیاز در آنها نبود.او تأکید کرد: این دو شرکت 
ش��رایط اعتباری ایران را که به دلیل تحریم ها است، 
پذیرفته اند که این موضوع حاصل پافشاری بر قانون 
بوده اس��ت.او افزود: حسن دیگر این اتفاق این بود که 
براس��اس اعلام گمرک حجم واردات خودروها در 3 
ماهه اول  س��ال کاهش پیدا کرده و با این اتفاق تعداد 
واردکننده ها کم ش��ده و قطعا کس��ب و کار یک عده 

دلال کساد شده است.
مخالف انحصاریم 

وزیر صنعت همچنین به نشست اخیر وزارتخانه اش 
با ش��ورای رقابت اش��اره کرده و گفته است با انحصار 
موافق نیس��تم و البته در زمین��ه واردات خودرو نیز 
انحصاری دیده نش��ده اس��ت، زیرا ما در مورد واردات 
خودرو قانون��ی داریم ک��ه می گوید ه��ر واردکننده 
خودرو مکلف اس��ت به مش��تری خود خدمات پس 
از ف��روش ارایه دهد که بر همین مبنا، وزارت صنعت، 
واردکنندگان را مکلف کرده تا از طریق واردکنندگان 
رسمی خدمات پس از فروش را به مشتریان خود ارایه 
دهند اما تحریم ها باعث شد شرکت های تولیدکننده 
خارجی حاضر به ارایه مجوز به نمایندگان نشوند و این 
قانون متوقف ش��د و بر اثر توقف این قانون مشکلاتی 
درخصوص تأمی��ن قطع��ات و ارایه خدم��ات برای 

مشتریان به وجود آمد.
وزیر صنعت، معدن و تج��ارت البته گریزی هم به 
کیفی��ت خودروهای تولید داخل زده و گفته اس��ت: 
ممکن است یک یا دو مدل از انواع خودروهای تولیدی 
کش��ور از کیفیت پایینی برخوردار باشند اما به طور 
مرتب کیفیت محص��ولات داخلی رصد می ش��ود و 
گزارش ها نش��ان می دهد که این کیفیت روبه بهبود 

است. 
 این در ش��رایطی اس��ت که تازه ترین ارزیابی های 
ش��رکت بازرس��ی کیفیت و اس��تاندارد ایران نشان 
 می دهد در اردیبهش��ت امس��ال کیفیت 15 مدل از
25 مدل خودروی تولید داخل کاهش داشته است که 

این رقم معادل 66 درصد تولید داخلی است. 
نعمت زاده در این نشست که به مناسبت روز صنعت 
و معدن برگزار ش��ده بود همچنین به رشد اقتصادی 
1.7 درصدی در حوزه صنعت، معدن و تجارت اشاره 
و تأکید کرد: صادرات غیرنفتی کشور در  سال گذشته 
19 درصد رشد داشته درحالی که واردات کشور کمی 
بیش از 5 درصد رشد داشته که این واردات نیز مربوط 

به کالاهای واسطه ای و سرمایه ای بوده است. 
مخالف عرضه انحصاری در بورس هستم 

نعمت زاده در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا شما 

مخالف عرضه کالاها در بورس هس��تید؟ گفت: من 
مخالف عرضه انحصاری کالاها در بورس هستم، چرا 
که انحصار به نفع کشور نیست و باید رقابت ایجاد کرد. 
او ادامه داد: وقتی کالایی در بورس عرضه می شود، 
برخ��ی برنده و برخ��ی بازنده در خرید آن هس��تند، 
درحالی که ممکن اس��ت فرد بازنده، تولیدکننده ای 
باشد که برای تولید مستمر نیاز به این مواداولیه دارد. 
در چنین ش��رایطی تولیدکننده باید ماده اولیه مورد 
نیاز خود را 10 تا 15 درصد گران تر از دلال و واس��طه 

خرید کند که این امر به ضرر بخش تولید است. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: فردی که در 

بورس برنده نمی شود، نمی تواند 
برنامه ریزی پایداری برای تولید 
خود داشته باشد، بنابراین به نظر 
می رسد خرید و فروش تولیدات 
کارخانجات باید آزاد باشد و طبق 
قراردادی ک��ه میان متقاضیان و 
کارخانجات منعقد می شود، کار 
پیش رود، ضم��ن این که در دنیا 
نیز بورس برای کالاهای تجاری 

عمل می کند.
 ممنوعیت واردات 

218 قلم کالا 
وزیر صنعت، معدن و تجارت 
همچنی��ن از ارای��ه فهرس��ت 
جدیدی شامل 21۸ قلم کالای 

تولید داخل به هیأت دولت خبر داد و گفت: در صورت 
تصویب این فهرس��ت، از واردات این کالاها توس��ط 
دس��تگاه های دولتی یا پیمان��کاران آنها جلوگیری 

خواهد شد.
نعم��ت زاده ادام��ه داد: صنع��ت باید پویا باش��د و 
نیازمندی ها را شناس��ایی و تولید کن��د، ولی برخی 
تولیدات مانند پروژه های نفت، گاز و پتروشیمی نیاز 

به سفارش خاص دارند.
او با بیان این که درباره واردات کالا با دس��تگاه های 
مربوطه مکاتبه کرده ایم، توضیح داد: به تازگی دیوان 
محاسبات نیز به کمک ما آمده است و بخشنامه ای از 
دو هفته پیش به همه دستگاه های دولتی ابلاغ کرده 
که از واردات کالاهای مش��ابه س��اخت داخل به طور 

مستقیم یا از طریق پیمانکاران شان خودداری کنند.
پیشنهاد بازگشت اعتبار اسنادی ریالی

وزیر صنعت درباره جایگزینی ریال با دلار در اجرای 
پروژه های صنعتی نیز گفت: این فهرس��ت در س��وم 
خردادماه به هیأت دولت ارایه ش��ده و امضای وزرای 
نفت، صنعت، کشاورزی، بهداش��ت، نیرو و نیروهای 
مسلح نیز پای این نامه آمده است اما گشایش اعتبارات 
ریالی در پی تخلف 3 هزار میلیاردی متوقف شده که 
شرایط س��ختی را برای بخش صنعت تاکنون ایجاد 

کرده است.
او ادامه داد: گشایش اعتبار داخلی یک ضرورت است 
و اخیرا نیز بانک مرکزی آیین نامه هایی را تهیه کرده 
که در دستور ش��ورای پول و اعتبار قرار گرفته است و 
امیدواریم پیشنهاد ما که برگشت به شرایط قبل است، 

مصوب شود.
نعمت زاده تأکید ک��رد: بحثی نیز در م��ورد انجام 
معاملات با کشورهای دیگر با استفاده از پول ملی دو 
کشور مطرح است که هنوز س��اماندهی نشده است. 
البته شاید مسائل تحریم مانع تحرک کشورهای دیگر 
در این زمینه باشد اما استفاده از پول کشورهای طرف 

معامله یک راه دور زدن تحریم ها خواهد بود. 
ته دیگ یارانه ها چیزی برای تولید باقی نماند

وزیر صنعت در مورد تأخیر در پرداخت یارانه بخش 
تولید نی��ز توضیح داد: در دولت قب��ل، پیش از آن که 
محاسبه دقیق درآمدهای حاصل از هدفمندی یارانه ها 
صورت بگیرد، رقمی برای سهم 30 درصدی تولید از 

یارانه ها اعلام ش��د، ولی درنهایت اولویت به پرداخت 
یارانه نقدی داده شد.

وی ادام��ه داد: در دول��ت یازده��م نیز مس��ئولان 
مجبور ب��ه ادامه روال دولت قبل ش��دند و قرار ش��د 
تا 1۸00 میلی��ارد تومان از درآم��د یارانه ها به بخش 
س��لامت اختصاص داده ش��ود و با این حساب دیگر 
چیزی ته دیگ یارانه ها باقی نماند که به بخش هایی 
مانند صنعت برس��د اما ب��رای امس��ال مبلغی برای 
حمایت از صنعت در قالب یارانه و بخش��ی هم برای 
حمایت از صادرات غیرنفتی اختصاص یافت و تاکنون 
رقمی به ارزش 50 میلیارد تومان وصول ش��ده که در 
قال��ب دس��تورالعملی در اختیار 
صادرکنندگان با اولویت خدمات 
فن��ی و مهندس��ی ق��رار گرفته 
اس��ت.نعمت زاده اف��زود: البت��ه 
سقف مصوبه دولت 200 میلیارد 
تومان اس��ت که مق��داری از آن 
یارانه سوختی اس��ت که مربوط 
به کارخانجات سیمانی است که 
به خط لوله گاز متصل نیس��تند.
وزیر صنعت گفت:  سال گذشته 
نیز باب��ت مصرف س��وخت این 
کارخانجات بی��ش از ۸0 میلیارد 
تومان پرداخت ش��د. همچنین 
10 میلیارد تومان برای بازسازی 
کارخانه قند دزفول داده ش��د اما 
متاسفانه این کارخانه تعطیل شد و به حالت انحلال 
درآمد که بخشی از تجهیزات آن را باز کرده و فروختند.

معامله با دنیا حق ماست 
او در ادامه در مورد وضع بخش صنعت و بحث های 
مطرح ش��ده مبنی بر افزایش واردات نیز تأکید کرد: 
برخی می گویند بعد از به نتیجه رس��یدن مذاکرات، 
واردات افزایش خواهد داشت، اما این طور نیست، بلکه 

صادرات رونق بیشتری خواهد گرفت. 
وی با اشاره به تفاوت 2 میلیارد دلاری بین واردات و 
صادرات غیرنفتی در  سال گذشته، گفت: قصد داریم 
طی 10 سال آینده، در هر  سال تراز واردات و صادرات 
بیشتر از قبل مثبت شود.نعمت زاده همچنین در مورد 

وضع بخش صنعت در صورت عدم دستیابی به توافق 
هسته ای گفت: حق ما اس��ت که با دنیا معامله کنیم 
ولی اگر این مسأله محقق نشود، یا وضع موجود ادامه 
می یابد یا تحریم ها سخت تر می شود که چاره ای جز 

مقاومت نخواهیم داشت.
رکود از بین رفته است

نعمت زاده در مورد اختلاف آماری بین رشد بخش 
صنعت اعلام شده از س��وی بانک مرکزی و مرکز آمار 
نیز گفت: آمار رسمی یک ساله را بانک مرکزی اعلام 
می کند و آمار س��ه ماهه ای که مرکز آمار اعلام کرده 

است، نمی تواند ملاک عمل باشد.
او همچنین تأکید ک��رد: از نظر ما رکود از بین رفته 
و درحال حاضر بخش صنعت رش��د 6.7 درصدی را 
تجربه می کند. این در شرایطی است که ممکن است 
از بیشتر از 90 هزار واحد صنعتی کشور برخی رکود را 

تجربه کنند. 
پیشنهاد معافیت مالیاتی  بخش معدن

او در ادامه از پیشنهاد وزارت صنعت برای معافیت 
10 س��اله بخش معدن از پرداخت مالیات خبر داد و 
گفت: معافیت مالیاتی انگیزه ای برای توس��عه بخش 
مع��دن خواهد ش��د.وزیر صنع��ت همچنین گفت: 
آیین نامه اجرایی قانون رفع موانع تولید درحال تصویب 
در دولت اس��ت که امیدواریم طی یک ماه آینده این 
آیین نامه مصوب شود و زمینه های بهبود فضای کسب 

و کار را فراهم کند. 
اجرای قانون انتزاع  به مصلحت نیست

وزیر صنعت با انتقاد از قانون انتزاع وظایف و اختیارات 
کشاورزی از وزارت صنعت گفت: این قانون در دولت 
قبل مصوب شد و شنیدیم که رئیس جمهوری قبلی 
گفته بود قرار نیس��ت ما این قانون را اجرا کنیم، پس 
نباید زیاد روی آن وقت بگذاریم.او ادامه داد: این قانون 
تا آخر  س��ال 92 اجرا نش��د و در دولت یازدهم نیز به 
دلیل این که مصوبه ستاد تدابیر ویژه در دولت قبل بود 
و دولت نیز قانون مدار است، س��عی کردیم آن را اجرا 

کنیم.
نعمت زاده با بیان این که قانون انتزاع دارای اشکالات 
زیادی است، گفت: اجرای این قانون به مصلحت کشور 
نیس��ت و مرزهای بین وظایف صنعت، کشاورزی و 
تجارت را به هم می زند و به مصلحت کشور نیست که 
اجرای برخی کارهای یکپارچه را در تولید، تجارت و 
تنظیم بازار تکه تکه کنیم، چ��را که کار تجارت باید از 
طریق تجارت و کار تولید و کش��اورزی باید از طریق 

کشاورز صورت گیرد. 
قاچاقچیان حمالی را به کوله وری تبدیل کردند

وی همچنین در مورد مبارزه با قاچاق کالا به کشور 
نیز گفت: عده ای اس��م حمالی را به کوله وری تبدیل 
کرده اند و شبانه کالاهایی را به کشور قاچاق می کنند 
که بای��د از این کار جلوگیری ش��ود. وی اف��زود: این 
افراد شغل شرافتمندانه ای ندارند و به همین دلیل به 
این کار روی آورده ان��د. به همین دلیل یکی از اهداف 
ما ایجاد اشتغال در اس��تان های مرزی است تا قاچاق 
نیز کاهش یابد.وزیر صنعت ادام��ه داد: اگر 10 درصد 
از کل تسهیلات کش��ور برای این کار اختصاص یابد، 

می توانیم تا حد زیادی با بحث قاچاق مقابله کنیم.

کنفرانس کردیت سوییس: کنگره، تحریم 
 ایران را برای شرکت های آمریکایی

 لغو می کند

واریز 35 هزار و 395 میلیارد ریال به حساب 
گندمکاران

 مجوز ساخت وساز 30 درصد باغ فرزانه شیراز 
صادر شد

 رئیس انجمن شیرآلات: مصرف سالانه
 3 هزار تن شیرآلات قاچاق در کشور

رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای: وام 
12 میلیارد تومانی دولت به 40 شرکت فناوری

مدیرکل فرودگاه امام خمینی)ه(: هواپیماهای 
جدید کار خود را آغاز کردند

معاون سازمان جنگل ها: مهار آتش در 
 جنگل های شمال نیازمند سالانه

 500 میلیارد ریال اعتبار

معاون وزیر جهاد کشاورزی: عملیاتی نشدن  
300 نقطه سد زیرزمینی بر اثر کمبود 

اعتبارات

 معاون وزیر راه: نیاز 530 میلیارد تومانی
 برای تکمیل مصلای تهران

جهش بهاری مصرف برق ایران متوقف شد

 استاندار خراسان رضوی: 
 دولت مسئولیتی در قبال پرداخت
 مطالبات موسسه مالی میزان ندارد

بدون شرح

گزیده خوانی
 12درص�د، نرخ ت�ورم تولی�د در خرداد 
94| اداره آم��ار بانک مرکزی نتایج به  دس��ت 
آمده از ش��اخص بهای تولیدکنن��ده در ایران 
براساس  سال پایه 1390 را اعلام کرد. برهمین 
اساس ش��اخص بهای تولیدکننده در  ایران در 
خردادم��اه 139۴ ب��ه عدد 21۴.7 رس��ید که 
نسبت به ماه قبل 1.7 درصد افزایش یافت. این 
آمار نش��ان می دهد نرخ تورم تولید در 12 ماه 
منتهي به خردادماه امس��ال 12 درصد افزایش 

یافته است.
 اعتراض به عدم تصوی�ب گرانی روغن| 
محمد قبل��ه دبیر انجمن صنای��ع روغن نباتی 
گف��ت: انجم��ن روغن ب��ه س��ازمان حمایت 
معترض است که چرا با افزایش قیمت لبنیات 
موافقت کرده ولی درخواس��ت افزایش قیمت 
روغن را با همه مس��تنداتی ک��ه ارایه کردیم، 
نپذیرف��ت. او با گلایه از عدم موافقت س��ازمان 
حمایت مصرف کنن��دگان و تولیدکنندگان با 
افزایش 5 درصدی قیمت روغن اظهار داش��ت: 
انجمن بعد از 2 س��ال تقاض��ای افزایش قیمت 
خود را به مقامات سازمان حمایت ارسال کرده 
اس��ت اما این س��ازمان بنا به دلایلی حاضر به 
صدور افزایش قیمت ب��رای واحدهای روغنی 

نیست. 
کاهش 14 درصدی بارش| حجم بارش های 
کشور از ابتدای  سال آبی جاری )مهرماه 93( تا 
پایان هفته اول تیرماه 1۸3 میلی متر ثبت شده 
که ای��ن رقم در 3 هفته گذش��ته هیچ تغییری 
نکرده است. همچنین حجم بارش های کشور 
از ابتدای  سال آبی جاری تاکنون در مقایسه با 
زمان مشابه  سال آبی گذشته 1۴ درصد کاهش 
نش��ان می دهد. این میزان بارش در مقایسه با 
دوره زمانی مشابه متوسط درازمدت 21 درصد 
کاهش یافته است. بارش ها در دوره مشابه  سال 
آبی گذش��ته 21۴ میلی مت��ر و دوره درازمدت 

231میلی متر ثبت شده بود.
 صرف 80 درصد بودجه در نظ�ام اداری| 
محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در برنامه »نگاه یک« گف��ت: نظام اداری 
کشور بسیار هزینه بر اس��ت، ۸0 درصد بودجه 
دولت صرف نظام اداری شده و فقط 20 درصد 

آن صرف عمران کشور می شود. 
 طرح مسکن مهر اش�تباه نبود| ابوالفضل 
صومعلو معاون سابق مسکن و ساختمان وزیر 
راه و شهرس��ازی ب��ا بیان این که مس��کن مهر 
نگاه جامع ب��ه تأمین مس��کن باکیفیت و امن 
با محوریت گروه های کم درآمد اس��ت، گفت: 
ساخت مسکن مهر اش��تباه نبود اما ایرادی که 
به نیکزاد وارد اس��ت این اس��ت ک��ه به توصیه 
صاحب نظران و مجریان باتجربه برای شروع نکردن 

پروژه های جدید توجه نکرد.
 باج خواهی عامل تفحص از سازمان چای| 
علی محرر رئیس س��ابق س��ازمان چای گفت: 
تحقیق و تفحص از س��ازمان چای سیاس��ی و 
ناشی از باج خواهی اطرافیان برخی نمایندگان 
مجلس برای واردات چای بوده اس��ت ولی من 
به کس��ی باج ندادم و مدارک این امر در اختیار 

بازرسی قرار گرفته است. 
او درخصوص تأخی��ر در پرداخت پول خرید 
تضمینی چای توسط سازمان چای خاطرنشان 
کرد: سازمان چای کش��ور خود نقدینگی برای 
پرداخت پول چایکاران ندارد و در آن مقطع نیز 
دولت به دلیل مشکلات مالی پول چایکاران را 
با تأخیر در اختیار سازمان چای برای توزیع در 

میان چایکاران قرار داد.

 جلوی واردات بی قاعده 
خودروی خارجی را گرفتیم

 دولت گذشته برای 
 واردکنندگان دکان 

باز کرده بود!
 کیفیت خودروی 

داخلی رو به بهبود است
 کاهش 66 درصدی 

کیفیت خودروی داخلی در 
آخرین ارزیابی ها

گزارش

دولت مجوز افزایش 10 درصدی نرخ لبنیات را 
صادر کرد

صنایع لبنی: تا پایان رمضان  
گران نمی کنیم

ش�هروند| درحالی ک��ه دولت اج��ازه افزایش 
قیمت 10 درصدی محصولات لبنی پرمصرف را 
به صنایع لبنی داده است، مسئولان این صنعت به 
دلیل عدم کشش بازار حاضر به افزایش قیمت ها 
حداقل تا پایان ماه مبارک رمضان نیستند. صنایع 
لبنی یک بار عدم کش��ش بازار را تجربه کرده اند. 
طی  سال گذش��ته زمانی که صنایع لبنی قیمت 
محص��ولات خ��ود را 15 درصد افزای��ش دادند، 
مردم از خرید خودداری کردن��د و صنایع با زیان 
سنگینی مواجه شدند. روز گذشته در جلسه ای با 
حضور وزیر جهاد کشاورزی، معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و به  ریاست محمد شریعتمداری، 
مع��اون اجرایی رئیس جمه��وری و بدون حضور 
نماینده صنف مربوطه افزایش 10 درصدی قیمت 
محصولات پرمصرف لبنی تصویب شد. براساس 
مصوبات این جلس��ه، کارخانجات صنایع لبنی 
باید شیرخام را به قیمت 1۴۴0 تومان از دامداران 
خریداری کنند و در مقابل دولت به آنها اجازه داد 
که قیمت سه کالای پرمصرف لبنی شامل شیر، 
ماست و پنیر را حداکثر 10 درصد افزایش دهند. 
این مصوبه درحالی ابلاغ شده است که محمدرضا 
اس��ماعیلی مدیرعامل اتحادیه تولیدکنندگان 
فرآورده های لبنی مخالف افزایش قیمت لبنیات 
است. وی در گفت وگو با تس��نیم و با بیان اینکه 
»ما مخالف افزایش قیمت لبنیات بودیم« گفت: 
پیش از برگزاری جلس��ه مخالفت خ��ود را اعلام 
کرده بودیم اما مس��ئولان توجه��ی نکردند. این 
افزایش قیمت ب��ه  ضرر دام��داران و کارخانجات 
است، چرا که مردم قدرت خریدشان دیگر کفاف 
افزایش بیشتر را نمی دهد. زمانی که مردم کالا را 
خریداری نکنند، شیر دامدار به فروش نمی رسد، 
چرا که کارخانه های لبنی دیگر تمایلی به تولید 
ندارند. مخالفت مدیرعامل اتحادیه تولیدکنندگان 
فرآورده های لبنی با افزای��ش قیمت ها در حالی 
انجام می ش��ود که هفته گذش��ته صنایع لبنی 
با برگ��زاری یک نشس��ت خبری اع��لام کردند 
که افزایش نرخ خرید ش��یرخام آغاز ش��ده است 
اما ب��رای رعایت حال مصرف کنن��دگان تا پایان 
ماه مبارک رمضان اقدامی ب��رای افزایش قیمت 
لبنیات نخواهند داشت. با این حال غلامرضا کاوه، 
سخنگوی س��ازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان افزایش 10 درصدی قیمت لبنیات 
را مشروط می داند و می گوید: افزایش 10درصدی 
قیمت فرآورده های لبنی مش��روط ب��ه افزایش 
 نرخ خرید ش��یر خ��ام دامداران به ه��ر کیلوگرم

1۴۴0 تومان توسط صنایع لبنی است. 
وی خاطرنش��ان کرد: در صورت��ی که قیمت 
ش��یرخام در راس��تای حمای��ت از دام��داران به 
1۴۴0 تومان افزایش یابد، طبیعی است که نرخ 
فرآورده های لبنی نیز افزایش قیمت داشته باشند. 
همچنین روز گذش��ته نعمت زاده وزیر صنعت، 
معدن و تج��ارت از چرایی افزایش قیمت لبنیات 
پرده برداش��ت و اعلام کرد: امس��ال دولت به این 
نتیجه رسید که نمی تواند یارانه شیر را پرداخت 
 کند، به همی��ن منظ��ور افزای��ش 10 درصدی
3 قلم محصول لبنی ازجمله شیر، ماست و پنیر را 

تصویب کرد. 
وی ب��ا بیان این که ق��رار بود براس��اس مصوبه 
  سال گذشته س��تاد تنظیم بازار ش��یر با قیمت

1۴۴0 تومان به فروش برسد و مابه التفاوت قیمت 
آن که قب��لا 1330 توم��ان بود، از س��وی دولت 
پرداخت شود. بر همین اساس می بایست ماهانه 
75 میلیارد تومان به دامداران یارانه شیر پرداخت 

شود اما فقط 3 ماه این مبلغ پرداخت شد. 
در همین زمینه محمد فرید نایب رئیس انجمن 
صنایع لبنی تأکید کرد که این افزایش قیمت ها تا 
انتهای ماه رمضان اعمال نخواهد شد. وی با بیان 
این که ابلاغی��ه افزایش قیمت لبنی��ات هنوز به 
دست آنها نرسیده است، گفت: برای رعایت حال 
روزه داران با ابلاغ قیمت های جدید فرآورده  های 
لبنی نرخ این محصول تا پایان ماه مبارک رمضان 

افزایش نخواهد یافت.

شهروند| رئیس کارگروه مناطق آزاد تجاری 
و صنعتی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اس��لامی درباره مس��ائل اخیر پی��ش آمده در 
منطقه آزاد قشم گفت: این مشکلات در دولت 
دهم ایجاد ش��ده و دولت یازدهم و اکبر ترکان 
مدیرعامل مناط��ق آزاد بر جزیی ترین عملکرد 

این مناطق نظارت دارند.
محمد علیپور در گفت وگو با ایرنا با اش��اره به 
مسائل به وجود آمده در منطقه آزاد قشم افزود: 
این موضوعات نتیجه نبود نظارت کافی در دولت 

دهم بر مناطق آزاد بود.وی با بیان این که با وجود 
برخی انتقادات کوچک به دولت یازدهم در زمینه 
مناطق آزاد، عملکرد کلان این مجموعه خوب 
بوده اس��ت، اظهار داشت: دو  س��ال است که در 
مجلس بحث هایی در زمینه ارایه اس��ناد مالی 

مناطق آزاد به مجلس در جریان است.
نماینده مردم ماکو در مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: مناطق آزاد حیاط خلوت دولت 
نهم و دهم بود و مسائل پیش آمده برای منطقه 
آزاد قش��م اولین مورد از این دست نبوده، بلکه 

در گذشته نیز در مناطق دیگری ازجمله ارس و 
چابهار اتفاقات این چنینی رخ داده است.

وی با اشاره به این که مهم ترین اختلاس هایی 
که در مناط��ق آزاد رخ می ده��د از محل منابع 
درآم��دی و زمین ه��ای در اختی��ار اعض��ای 
هیأت مدی��ره آن منطق��ه آزاد اس��ت، اف��زود: 
زمین های مناطق آزاد بسیار ارزشمند است و در 
منطقه قشم نیز زمینی که حدود متری 150 هزار 
تومان ارزش داشته به قیمت 90 هزار تومان در 

هر مترمربع فروخته شده است.

به گفته ی��ک منبع آگاه در قش��م، در جریان 
پرونده فروش فرودگاه قدیمی این جزیره، دو نفر 
از مدیران عامل و دو نفر از مدیران کل س��ازمان 
منطقه آزاد قشم بازداش��ت و زندانی و برخی از 
اعض��ای هیأت مدیره برای ارای��ه توضیحات به 
مراجع قانونی احضار شده اند. این دو مدیرعامل 
در س��ال های 13۸9 و 1390 ب��ا حکم معاون 
رئیس جمه��وری وق��ت به عن��وان پنجمین و 
ششمین مدیران عامل سازمان منطقه آزاد قشم 

منصوب شده بودند.

رئیس کارگروه مناطق آزاد تجاری و صنعتی کمیسیون اقتصادی مجلس :

مناطق آزاد حیاط خلوت دولت نهم و دهم بود
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